
Bjerringbro d. 16. december 2019 (Bilag til Søren Sørensens henvendelse til politikerne) 

Som nænt i min skrivelse til sendt forud for Byrådsmødet den. 18. december 2019 er der tilkommet 

klubben nye oplysninger, som viser, at der i perioden fra 2013 og frem til i dag er etableret, udvidet eller 

planlagt etablering af anlæg mm. I tilknytning til stilleområder.  

Som eksempler: 

 Lokalplan nr. 337 - Område til almen service ved Hald Ege Skole, fra 2016 vedr. ny idrætshal. 

Dette område befinder sig i et stilleområde. 

 

 Lokalplan nr. 487 - Boligområde ved Kolbækken i Hald Ege fra 2019 befinder sig ca. 500m fra 

stilleområdet. Stilleområdet er ikke nævnt i forbindelse med lokalplanen. Yderligere indeholder 

lokalplanen også en flytning af den Økologiske forbindelseslinje. 

 

 Lokalplan nr. 464 - Boligområde ved Veldsvej i Ørum fra 2016 her befinder stilleområdet sig helt op 

til området, måske tilmed ind i området. 

 

 Forslag til lokalplan nr. 512 og kommuneplantillæg nr. 29 - Vindmølleområde syd for Vinge - Her 

befinder stilleområdet sig ca. 720m fra stilleområdet. og der argumenteres for tilblivelsen da 

Hobrovej ligger mellem mølleområdet og stille området.   

 

 Lokalplansforslag 24-003 (vindmøller) i Silkeborg kommune.  Placeres ca. 900m fra et stilleområde 

beliggende i Viborg Kommune.  Der må formodes, at Viborg kommune har sagt god for denne 

placering. 

 

Tidligere og nuværende Byråd har truffet mange beslutninger om ændringer af kommuneplanen og vedtaget 
nye lokalplaner hvor stilleområder indgår. Dette i direkte strid mod lovgivningen for udpegning af 
stilleområder. 

Jeg skal derfor henlede byrådsmedlemmernes opmærksomhed på en lille del af lovgivningen for ”det åbne 
land således: 

Ref.: § 14a i lov om miljøbeskyttelse jf. bekendtgørelse nr. 1121 af 3. september 2018. 

CITAT - Ad §2 stk. 12: Stilleområder i det åbne land: Et område afgrænset af kommunalbestyrelsen, som ikke 

belastes af støj fra trafik, industri eller fritidsaktiviteter, og hvor den overvejende del af tiden er naturens 

egne lyde, der dominerer. 

Hvordan passer udpegningen af Viborgs Kommunes stilleområder med de faktuelle kommuneplans- og 

lokalplans ændringer, som er gennemført siden 2013? 

Kan det måske tænkes, at der bliver set med ”meget forskelige øjne på”, hvad der kan lade sig gøre, og hvad 

der ikke kan lade sig gøre i forhold til stilleområderne i Viborg Kommune? 

Jeg opfordrer til, at alle stilleområder i Viborg kommune lovliggøres. Sker det, er der ikke et stilleområde ved 

Bjerring Hede. 


